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1.  Opening en welkom  
Voorzitter Wim Mostert opent deze jaarvergadering en heet de aanwezigen welkom. 
We zijn te gast bij ECW Energy, de voorzitter bedankt Robert Kielstra dat we de jaarvergadering hier 
kunnen houden.  
De voorzitter is blij met de opkomst en dat we elkaar weer fysiek kunnen ontmoeten. Hopelijk worden de 
coronabesmettingen minder de komende tijd.  
Verder hebben we te maken met de oorlog in Oekraïne die zorgt voor een humanitaire ramp en daarnaast 
ook invloed heeft op ons dagelijks leven. Bijv. de gasprijzen rijzen de pan uit en daarmee worden ook veel 
andere zaken duurder zoals elektra, kunstmest (zelfs verkoopstops). Tarweprijzen zijn heel hoog. 
Dit geeft allemaal grote onzekerheid in de sector.  
Nog andere zaken zoals de derogatie (is onzeker), nog geen nieuw GLB, stikstof zijn onzekere factoren 
voor de sector. 
 

2.  Eventuele mededelingen 
Marbel de Graaf is verhinderd vanavond. 
 

3.  Verslag jaarvergadering 15-3-2021 
Er zijn geen opmerkingen of vragen over het verslag dat hiermee wordt vastgesteld. 

 
4.  Jaarverslag 2021 

Het bestuur geeft een toelichting op een aantal actuele onderwerpen uit het jaarverslag. 
 
Promotie-activiteiten - toelichting door Marbel de Graaf (via video) 
Marbel de Graaf heeft een filmpje opgenomen dat wordt afgespeeld. Per 1 maart is zij gekozen als 
voorzitter van LTO Noord in Noord-Holland en neemt afscheid van het afdelingsbestuur. 
Ze heeft veel geleerd van het afdelingswerk en met veel plezier gewerkt met het bestuur. 
 
Ondanks het coronajaar is er genoeg gebeurd op het gebied van promotie van de sector: 
- De gemeente Hollands Kroon heeft een uitvoeringsagenda waarin is aangegeven dat zij een aantal 

activiteiten die wij de afgelopen jaar ontwikkeld hebben financieel willen ondersteunen. Dat gaat om de 
soeptour, boerderijeducatie (ondersteuning deelnemende bedrijven) en de actie Boeren en Tuinders 
pakken uit met Kerst.  

- Vanuit de afdeling wordt een tulpenbroeiproject voor schoolkinderen ondersteund. 
- De actie #Voorjaarinjebol werd ook dit jaar samen met de KAVB georganiseerd. Mensen worden 

gestimuleerd om voorjaarsbloemen in huis te halen met een sociale media-actie. 
- Bij de Legowerf Den Helder is een agrarische hoek ingericht samen met KAVB, vooral gericht op 

techniek. 
- De collectieve landelijke zomeractie van LTO Noord (Boeren en tuinders pakken uit) werd ook in ons 

gebied opgepakt. Omdat het lastig was om grote acties op te zetten i.v.m. de coronasituatie werd leden 
gevraagd om activiteit te organiseren en deze te melden. Promotie van de activiteiten via de website 
boerenentuinderspakkenuit.nl en via sociale media, o.a. zonnebloemen schilderen, bootcamp, 
fotosessie in een tarweveld, wandeling door een blauwebessenveld. Er waren veel kleinschalige 
activiteiten waar we veel mensen mee hebben bereikt: zo’n 1000 mensen hebben deelgenomen. 

- Farming Simulator Challenge. De Gameday in Zuiderzeehal werd uitgebreid met een agrarische 
component: er werden consoles geplaatst waar dit spel op gespeeld kon worden, we organiseerden 
vanuit LTO Noord een competitie ouders-kinderen.  

- Soeptour. Op uitnodiging van Stichting Sport en Welzijn Wieringermeer werd een fietstocht 
georganiseerd waarbij deelnemers onderweg ingrediënten konden ophalen om soep van te maken. Er 
kon ook worden geproefd aan het eind van de route. Deze fietstocht was heel succesvol en wordt 
herhaald. 

- Boerderijeducatie. Er worden op veel boerenbedrijven weleens schoolklassen ontvangen. In de Kop van 
Noord-Holland werd dit nog niet gedaan onder de vlag van Boerderijeducatie NL (landelijk netwerk). 
Dit jaar zijn er 5 educatieboeren opgeleid in het gebied. Educatieboeren ontvangen een vergoeding 
voor de schoolbezoeken. Geïnteresseerden kunnen zich melden bij het bestuur. 
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- Ook dit jaar werd een campagne georganiseerd rond oogsttijd samen met de gemeente met betrekking 
tot modder op de weg. Doel is het kweken van begrip onder inwoners en leden te informeren over 
regelgeving. Er werden borden langs de wegen geplaatst. Ook was er een speciale dag bij de start van 
de campagne met o.a. grote machines, aardappels rooien, patat eten, kinderskelterparcours. Dit was 
weer een mooie bijeenkomst. 

- Tijdens de Dutch Food Week werd samen met de afdeling HLS bij Woonzorggroep Samen een grote 
groentetafel neergezet met allerlei producten. Er werd met bewoners van de zorginstelling over 
voeding gesproken. Met het hoofd Voeding hadden we een gesprek over het belang van gezonde 
voeding en er werd gekookt met de ingrediënten van de tafel. 

- Rondom kerst brachten de afdelingsbestuurders bij 380 bedrijfsleden een pakje kerstkoek. Dit werd 
zeer gewaardeerd door de leden. 

- Last but not least de Kerstactie met 4 drive through-routes met ieder 8 deelnemende bedrijven. Op 
iedere route konden 250 auto’s deelnemen. In totaal hebben we hiermee zo’n 4000 mensen een mooie 
avond bezorgd. Het was weer een groot succes met enthousiaste reacties. Er is een aftermovie 
gemaakt die straks zal worden getoond. 

 
Regionale Energie Strategie - toelichting door Tom de Wit, portefeuillehouder duurzame energie  
In 2015 is het Klimaatakkoord van Parijs gesloten, hierin werd bepaald: reductie van broeikasgassen t.o.v. 
1990 waarvan in 2030 49% en in 2050 95% gerealiseerd moet zijn. Het Kabinet heeft daartoe 30 
Regionale Energie-gebieden aangewezen, deze gebieden moeten met een bod komen hoeveel duurzame 
energie ze willen opwekken met zon en wind.  
Voor Hollands Kroon: we produceren nu 1,4 TerraWattuur (TWh) en dat zou naar ongeveer 2 TWh 
moeten. In de hele Kop van Noord-Holland moeten we 4,2 TWh gaan leveren. 
Er zijn allerlei sessies geweest om e.e.a. toe te lichten over de zoekgebieden voor zon en wind. 
Dit heeft geleid tot een kaart waar de zoekgebieden zijn ingetekend (het is niet gezegd dat hier ook echt 
iets komt), deze is terug te vinden op de website van RES Noord-Holland. Doelstelling is om alles met zon 
en wind te gaan leveren, alleen bestaande technologieën zijn ingezet.  
Uiteindelijk beslist de gemeenteraad waar zon/wind-oplossingen worden geplaatst. Dat proces gaat na de 
verkiezingen lopen, bekijken waar draagvlak is. In Hollands Kroon diverse zoekgebieden: o.a. langs 
spoorlijnen en langs windturbineopstellingen (Wieringermeer).  
Gemeenteraad heeft al gezegd dat zon op dak en zon op parkeerplaatsen voorrang heeft. Zon op land 
wordt niet toegestaan. Wind is een stop op, er staan genoeg molens. Wij hebben gevraagd ruimte te 
houden voor kleine windmolens maar daar is geen meerderheid voor in de raad. 
Probleem op dit moment is de aansluitcapaciteit van Liander.  
 
Wieringerhoek - toelichting door Wim Mostert 
De Wieringerhoek is onderdeel van de Programmatische Aanpak Grote Wateren, locatie is vanaf 
Amstelmeer tot Enkhuizen. Dit project loopt nog steeds. Er bemoeien zich ondertussen 3 ministeries mee. 
We hebben input geleverd, ook op de mer. Met RWS wel op 1 lijn: ze gaan niet meer binnendijks kijken 
om grond in natuur of plas/dras om te zetten. Ook is geen sprake meer van 100 ha en het idee van een 
opening in de Afsluitdijk om een zoet-zoutverbinding te creëren is ook van de baan (zoetwatervoorziening 
wordt zo niet aangetast). Het waterschap is nog wel bezig met vismigratie via het Amstelmeer naar de 
Waddenzee maar risico’s voor de landbouw worden ondervangen. Ook zorgt een project van PWN voor 
meer zoetwaterbeschikbaarheid voor iedereen. 
 
Cor Buitendijk heeft een plan buitendijks gemaakt waar zonne-atollen worden geplaatst. Rijkswaterstaat 
doet niets met plannen op het gebied van energie, dit ligt nu bij een ander ministeries. 
Blauwe Hart (natuurorganisaties) hebben een plan ingediend waar wel binnendijks e.e.a. is ingetekend 
(800 ha). Daar is geen draagvlak voor en is van de baan. Gemeente is hier medestander van ons. 

 
Omgevingsvisie/Koersdocument - toelichting door Henk Geerligs 
De Omgevingsvisie is gemaakt door de gemeente en is een belangrijk document wat richting geeft aan het 
beleid voor een jaar of vijf. In 2016 is deze vastgesteld en is nu aan herziening toe. 
Twee jaar geleden is in opdracht van onze afdeling en de gemeente een onderzoek uitgevoerd door 
Amsterdam Green Campus naar het toekomstperspectief van de agrarische sector in Hollands Kroon. De 
conclusie is dat er veel perspectief is voor de sector en we eigenlijk geen hectare kunnen missen. 
Dit is een belangrijk uitgangspunt voor de toekomst. 
Gemeente gaat verder met Koersdocumenten, deze zijn de basis voor de Omgevingsvisie. Het 
Koersdocument voor de agrarische sector ziet er goed uit, mede door input vanuit het afdelingsbestuur. 
Er komen nog allerlei inloopsessies over de Omgevingsvisie maar het lijkt de goede kant op te gaan. 
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Waddenbaai - toelichting door Henk Geerligs 
Verschillende ideeën over invulling van het gebied rondom het Amstelmeer (Amstelmeerstudies), vanuit de 
provincie met medewerking van allerlei partijen, o.a. natuurorganisaties. Wij zaten ook bij deze overleggen 
maar kregen geen gehoor voor van belang zijnde zaken voor de agrarische sector. 
Uiteindelijk lagen er vier scenario’s waar het agrarische belang niet was meegenomen. Daar zijn wij tegenin 
gegaan en uiteindelijk konden we vanuit de sector 2 scenario’s toevoegen.  
Er volgenden heel wat sessies met ingenieursbureau/adviesbureau en er kwamen twee mooie scenario’s 
uit. Duurzaamheid was een van de uitgangspunten met als onderdeel de landvoetafdruk: je hebt een 
bepaalde hoeveelheid grond nodig om van te leven (voedsel, bomen, katoen voor kleding, biomassa). Met 
ons luxe levenspatroon bezetten we veel grond: 6000 m2 per persoon. Dat komt uit op veel meer grond 
dan we in Nederland hebben (totaal 10 miljoen hectare). Voor het dekken van deze consumptie is maar 2 
miljoen hectare beschikbaar op dit moment. 80% van onze landvoetafdruk ligt in het buitenland (bijv. voor 
thee, koffie, avocado’s, bos). Niet echt duurzaam, als iedereen zo zou leven als wij dan komen we 4 aardes 
tekort. Dit uitgangspunt is de basis geworden voor de scenario’s die zijn toegevoegd: we moeten 
duurzamer, minder grond bezet houden, de landvoetafdruk moet omlaag. Door: meer voedsel van eigen 
gronden halen, efficiëntere landbouw en door: extra land erbij. Inpolderen! 
In de jaren ’60 lag er een plan om het Balgzand in te polderen, dat plan hebben we nu weer gebruikt. 
Er ligt nu een mooi plan voor een nieuwe Balgzandpolder, de Parel op Hollands Kroon, met kansen voor 
natuur, duurzame energie, waterrecreatie, landbouw (4500 ha).  
Benieuwd hoe de politiek hiernaar kijkt. 
 
Deze vrijdag organiseert de afdeling een verkiezingsdebat, leden kunnen hiervoor een poll invullen die is 
gedeeld op de Ledenapp. 
 

5.  Financieel verslag over 2021 en begroting 2022 - toelichting door penningmeester Tom de Wit 
De inkomsten komen voornamelijk uit contributies (LTO Noord en KAVB) en zijn licht gedaald door 
stoppende bedrijven en opzeggers. Ook veel inkomsten uit de actie Boeren en Tuinders pakken uit met 
kerst. Er is een extra inkomstenpost door overheveling van gelden van de werkgroep Vaktechniek 
Akkerbouw ad € 36.700,- (voor promotiedoeleinden, nu bij ons ook zo gelabeld). 
 
De kosten voor ledenbijeenkomsten waren veel lager omdat er geen bijeenkomsten werden gehouden in 
verband met corona. De kosten voor de kerstactie kwamen ongeveer overeen met de inkomsten (inkoop 
pakketten e.d.). Kosten voor RO-advies zijn voor: inhuur LTO Noord en juridische kosten (zaak datacenter).  
Sommige posten zijn behoorlijk lager dan begroot, o.a. juridische kosten zijn lastig in te schatten. 
Al met al: door extra inkomen vanuit Vaktechniek Akkerbouw en de lagere kosten komt het eigen 
vermogen uit € 134.011,-. 

 
In grote lijnen is de begroting gelijk aan 2021 en sluit met een tekort van € 6.900,-. 
 

De Kascommissie bestaat dit jaar uit Herman Pennings en Gert Jan Smit. Zij zijn langs geweest bij de 
penningmeester. De boeken zijn keurig in orde en goedgekeurd. 
De vergadering verleent het bestuur decharge voor het gevoerde financiële beleid. 
 
Voor 2022 hebben we een nieuw lid nodig voor de Kascontrolecommissie naast Gert Jan Smit.  
Carl Vijverberg wil dit komende twee jaar doen. 
 

6.  Bestuursaangelegenheden 
Herkiesbaar zijn: Matthé van Lierop en Jan Sol (blijft voor 1 jaar beschikbaar) 
Aftredend zijn: Henk Geerligs / Frank Kielstra en Ad de Boer (i.v.m. halve termijn) / Simon Wilms en 
Marbel de Graaf (tussentijds aftredend). René Kea is afgetreden in 2021 en neemt nu definitief afscheid 
i.v.m. opvolging. Verkiezing nieuwe bestuursleden: Joris de Boer en Thomas Schenk. 
Er zijn geen tegenkandidaten gemeld, Matthé en Jan worden herkozen en Joris en Thomas gekozen in het 
bestuur. 
 
We nemen afscheid van een heel aantal bestuursleden. Het waren allen betrokken bestuursleden, die zich 
enorm hebben ingezet voor het collectieve belang naast het eigen bedrijf.  
De voorzitter heeft een woordje voor alle aftredende bestuursleden, Henk-Frank-Ad-Simon-Marbel-René, 
en bedankt allen voor hun inzet met een boeket bloemen.  
De nieuwe bestuursleden Joris en Thomas stellen zich kort voor. 
 

7.  Rondvraag 
Gelezen in de nieuwsbrief: waterschappen zien bij langdurige periode van droogte geen mogelijkheden 
meer voor beregeningswater. De voorzitter geeft aan dat er gisteren waterportefeuillehoudersoverleg van 
LTO Noord met het waterschap was, hier is ook gesproken over de druk op het IJsselmeer en de 
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verdringingsreeks (1. Natuur – 2. Mens – 3. Landbouw (€ 10.000 waarde van gewas, hoogrenderende 
gewassen) – 4. Overige landbouw). In Noord-Holland is er tot nu toe geen sprake van 
beregeningsverboden in ieder geval. 
 
Otto Smit kijkt terug op 10 jaar afdeling Hollands Kroon. Voordat de afdeling van start ging waren er met 
de gemeentelijke herindeling gesprekken over het samengaan van de afdelingen in het gebied. Uiteindelijk 
is tot een fusie gekomen in 2012 en dat is goed uitgepakt. Otto volgt de bezigheden nog nadrukkelijk.  
In alle jaren is er veel energie gestoken in het bestuurswerk. Hij heeft een bloemetje mee op 
Wereldvrouwendag voor de 2 dames die al lang bij het bestuur zijn betrokken, Marbel en Marjolijn. 
 

8.  Sluiting 
De voorzitter sluit met dank aan de aanwezigen de vergadering.  
 
Na de jaarvergadering houdt Robert Kielstra een presentatie over de wereldwijde ontwikkelingen op het 
gebied van energie en water en de aanpak van ECW Energy op Agriport. 
 
 


